
 
Kommunfullmäktige Protokoll nr 3

2020-03-02

§ 17
Avstämning av mål och budget för 2020 
KS 2019/1881

Beslut 
1. Den kommunövergripande verksamheten (KÖV) i 

Ungdomens hus i Rinkeby upphör och ansvaret för 
idrottshallen överlämnas till idrottsnämnden från och med 1 
april 2020.

2. Servicenämnden ges i uppdrag att under året arbeta för att 
möjliggöra uppföljning av indikatorn Klimatpåverkan från 
upphandlade livsmedel och måltider per nämnd.

3. Miljö- och hälsoskyddsnämnden ges i uppdrag att bistå de 
nämnder och bolagsstyrelser med en hög energianvändning 
med att under 2020 utveckla system för uppföljning av 
indikatorn Relativ energieffektivisering i stadens 
verksamheter så att uppföljning kan genomföras senast i 
samband med verksamhetsberättelsen 2020. Miljö- och 
hälsoskyddsnämnden ges även i uppdrag att också utreda ett 
generellt relativt mått för övriga nämnder och 
bolagsstyrelser.

4. Förändring av kommunfullmäktiges indikatorer, målvärden 
och nyckeltal godkänns i enlighet med bilaga 3 till 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.

5. Revidering av ”Regler för ekonomisk förvaltning” godkänns 
i enlighet med bilaga 6 till stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande.

6. Uppräkning av programpriser och strukturtillägg för 
gymnasieskolan 2020, dnr KS 2019/1035 godkänns i 
enlighet med bilaga 7 till stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande.

 

Jäv
Ulla Hamilton (M) deltar inte i ärendets behandling eller beslut.
 

Reservationer
Samtliga ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för det egna förslaget.
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Samtliga ledamöter för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till 
förmån för det egna förslaget.
 

Ärendet
Kommunstyrelsens utlåtande behandlas. Utlåtandet gäller 
avstämning av mål och budget för 2020.
 
I debatten yttrar sig borgarråden König 
Jerlmyr, Wanngård, Jönsson, Valeskog, Lindblom, Bjuggren och 
Wedin, Arvid Vikman, Alexandra Mattsson Åkerström, borgarrådet 
Ernlund, Salar Rashid, Lisa Palm, Rashid Mohammed, Ole-Jörgen 
Persson, Maria Ljuslin, Linnea Joandi, Johan Paccamonti, 
borgarrådet Helldén, Sissela Nordling Blanco, borgarrådet Slottner, 
Ewa Larsson, Tina Kratz, Bo Arkelsten, Lisa Carlsson, Tiemon 
Okojevoh, Petra Gardos Ek, Maria Jansson, Hassan Jama 
samt Margareta Stavling.
 

Förslag till beslut
Borgarrådet König Jerlmyr (M) föreslår att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.
 
Borgarrådet Wanngård (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
enligt Socialdemokraternas förslag till beslut i kommunstyrelsen.
 
Borgarrådet Lindblom (V) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
enligt Vänsterpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen.
 

Beslutsordning
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.



Signerat av
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
CECILIA,BRINCK 2020-03-10
MATS,LARSSON 2020-03-10
Rana,Nasrindotter 2020-03-10
Ann-Katrin,Åslund 2020-03-10



 
Kommunfullmäktige Protokoll nr 4

2020-03-23

§ 12
Avgifter för kopior m.m. av allmänna handlingar 
KS 2020/67

Beslut 
1. Avgifter för utlämnande av allmänna handlingar m.m. 

fastställs enligt följande avgiftsnormer och prislista – 
avgifter för kopior m.m. av allmänna handlingar, bilaga 1 till 
utlåtandet.
Den kommunala förvaltningen ska ta ut avgifter som avses i 
2 kap. 16 § tryckfrihetsförordningen – för begärda 
avskrifter, kopior m.m. av allmänna handlingar – i enlighet 
med avgiftsförordningens vid varje tidpunkt gällande 
avgiftsnormer.
Avgift ska tas ut för beställning av elektroniska kopior av 
allmänna handlingar i enlighet med avgiftsförordningens vid 
varje tidpunkt gällande avgiftsnormer för kopior av 
allmänna handlingar.
I andra fall än som anges ovan och om avgiftsförordningen 
saknar bestämmelse om särskilt avgiftsbelopp ska avgift tas 
ut med ett belopp som motsvarar förvaltningens beräknade 
kostnad för att utföra och tillhandahålla beställningen 
(självkostnad).

2. Avgift ska inte tas ut för kopior m.m. som de 
förtroendevalda eller personalföreträdare begär i sina 
uppdrag eller som ett annat organ inom den kommunala 
förvaltningen eller ett till staden knutet kommunalt företag 
begär.

3. Kommunstyrelsen bemyndigas att med iakttagande av 
likställighets- och självkostnadsprincipen, medge avvikelse 
från avgiftsnormer och prislista om det finns särskild 
anledning ifråga om vissa typer av handlingar eller 
beställningar.

4. Stockholms Stadshus AB ska för egen del samt uppmana 
stadens alla bolagsstyrelser att besluta dels att tillämpa 
avgiftsnormer och prislista ovan, med tillägg för ersättning 
för mervärdesskatt om sådan erläggs, dels att inte ta ut avgift 
för kopior m.m. i de fall som avses i punkt 2 ovan.

5. Avgiftsnormer och prislista ovan ska inte gälla om särskilda 
bestämmelser finns i lag eller annan författning eller beslut 
av kommunfullmäktige eller av nämnd med stöd av särskilt 
bemyndigande.

Ärendet
Kommunstyrelsens utlåtande behandlas. Utlåtandet gäller avgifter 
för kopior m.m. av allmänna handlingar.
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Beslutsordning
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.
 



Signerat av
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
CECILIA,BRINCK 2020-03-30
MATS,LARSSON 2020-03-30
Rana,Nasrindotter 2020-03-30
Björn,Ljung 2020-03-30



 

 

 

Utbildningsförvaltningen Tjänsteutlåtande 
Sida 1 (4) 

2020-04-15 
Nämndsekretariatet 

Utbildningsförvaltningen 
Planeringsenheten 
 

Handläggare Till 
Petter Bergeå 
Telefon: 08 508 33 648 
 

Utbildningsnämnden 
2020-04-23 

Anmälan av beslut i kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen inom nämndens 
verksamhetsområden 

Kommunfullmäktiges sammanträde den 2 mars 2020 
 
§ 17 
Avstämning av mål och budget för 2020 
KS 2019/1881 
 
Beslut 
1. Den kommunövergripande verksamheten (KÖV) i Ungdomens hus i 

Rinkeby upphör och ansvaret för idrottshallen överlämnas till 
idrottsnämnden från och med 1 april 2020. 

2. Servicenämnden ges i uppdrag att under året arbeta för att möjliggöra 
uppföljning av indikatorn Klimatpåverkan från upphandlade livsmedel 
och måltider per nämnd. Miljö- och hälsoskyddsnämnden ges i 
uppdrag att bistå de nämnder och bolagsstyrelser med en hög 
energianvändning med att under 2020 utveckla system för uppföljning 
av indikatorn Relativ energieffektivisering i stadens verksamheter så 
att uppföljning kan genomföras senast i samband med 
verksamhetsberättelsen 2020.  

3. Miljö- och hälsoskyddsnämnden ges även i uppdrag att också utreda 
ett generellt relativt mått för övriga nämnder och bolagsstyrelser. 

4. Förändring av kommunfullmäktiges indikatorer, målvärden och 
nyckeltal godkänns i enlighet med bilaga 3 till stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande. 

5. Revidering av ”Regler för ekonomisk förvaltning” godkänns i enlighet 
med bilaga 6 till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

6. Uppräkning av programpriser och strukturtillägg för gymnasieskolan 
2020, dnr KS 2019/1035 godkänns i 
enlighet med bilaga 7 till stadsledningskontorets 

  



 

 

 

 Tjänsteutlåtande 
Sida 2 (4)  

Anmälan av beslut i kommunfullmäktige 
och kommunstyrelsen inom nämndens 
verksamhetsområden 
 

Kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 2020 
 
§ 12 
Avgifter för kopior m.m. av allmänna handlingar 
KS 2020/67 
 
Beslut 
1. Avgifter för utlämnande av allmänna handlingar m.m. fastställs enligt 

följande avgiftsnormer och prislista – avgifter för kopior m.m. av 
allmänna handlingar, bilaga 1 till utlåtandet.  
Den kommunala förvaltningen ska ta ut avgifter som avses i 2 kap. 16 
§ tryckfrihetsförordningen – för begärda avskrifter, kopior m.m. av 
allmänna handlingar – i enlighet med avgiftsförordningens vid varje 
tidpunkt gällande avgiftsnormer.  
Avgift ska tas ut för beställning av elektroniska kopior av allmänna 
handlingar i enlighet med avgiftsförordningens vid varje tidpunkt 
gällande avgiftsnormer för kopior av allmänna handlingar.  
I andra fall än som anges ovan och om avgiftsförordningen saknar 
bestämmelse om särskilt avgiftsbelopp ska avgift tas ut med ett 
belopp som motsvarar förvaltningens beräknade kostnad för att utföra 
och tillhandahålla beställningen (självkostnad). 

2. Avgift ska inte tas ut för kopior m.m. som de förtroendevalda eller 
personalföreträdare begär i sina uppdrag eller som ett annat organ 
inom den kommunala förvaltningen eller ett till staden knutet 
kommunalt företag begär.  

3. Kommunstyrelsen bemyndigas att med iakttagande av likställighets- 
och självkostnadsprincipen, medge avvikelse från avgiftsnormer och 
prislista om det finns särskild anledning ifråga om vissa typer av 
handlingar eller beställningar.  

4. Stockholms Stadshus AB ska för egen del samt uppmana stadens 
alla bolagsstyrelser att besluta dels att tillämpa avgiftsnormer och 
prislista ovan, med tillägg för ersättning för mervärdesskatt om sådan 
erläggs, dels att inte ta ut avgift för kopior m.m. i de fall som avses i 
punkt 2 ovan.  

5. Avgiftsnormer och prislista ovan ska inte gälla om särskilda 
bestämmelser finns i lag eller annan författning eller beslut av 
kommunfullmäktige eller av nämnd med stöd av särskilt 
bemyndigande.  

 
 
§ 13 
Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023 
Uppdrag i kommunfullmäktiges budget 2019 
KS 2019/1543 



 

 

 

 Tjänsteutlåtande 
Sida 3 (4)  

Anmälan av beslut i kommunfullmäktige 
och kommunstyrelsen inom nämndens 
verksamhetsområden 
 

Beslut 
1. Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023 godkänns enligt 

bilaga 2 till utlåtandet. Stockholms Stadshus AB anmodas att för egen 
del anta samt att uppmana samtliga bolagsstyrelser inom koncernen 
att anta Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023 enligt bilaga 
2 till utlåtandet.  

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram kompletterande 
anvisningar till Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023.  

3. Tidigare beslutat program För ett tryggare och säkrare Stockholm – 
Stockholms stads trygghets- och säkerhetsprogram 2018-2021 (dnr 
171-1309/2017) upphör att gälla.  

 
§ 21 
Distanssammanträden i Stockholms stad 
KS 2020/443 
 
Beslut 
1. Kommunfullmäktiges ledamöter får, när särskilda skäl föreligger, delta 

i fullmäktiges sammanträden på distans. Ett tillägg görs Arbetsordning 
för Stockholms kommunfullmäktige i ett nytt sista stycke i 4 § enligt 
vad som framgår av utlåtandet samt bilaga 1 till utlåtandet med 
justering att sista meningen i 4 § har följande lydelse: "Ordföranden 
avgör, efter samråd med vice ordförande, om närvaro får ske på 
distans." 

2. Kommunstyrelsens ledamöter får, när särskilda skäl föreligger, delta i 
styrelsens sammanträden på distans. Ett tillägg görs i Reglemente för 
kommunstyrelsen i ett nytt andra stycke i 18 § i reglementet enligt vad 
som framgår av utlåtandet samt bilaga 2 till utlåtandet med justering 
att näst sista meningen i 18 § har följande lydelse: "Ordföranden 
avgör, efter samråd med vice ordförande, om närvaro får ske på 
distans." 

3. Nämndernas ledamöter får, när särskilda skäl föreligger, delta i 
respektive nämnds sammanträden på distans. Ett tillägg görs i 
Reglemente med allmänna bestämmelser för Stockholms stads 
nämnder i ett nytt andra stycke i 9 § enligt vad som framgår av 
utlåtandet samt bilaga 3 till utlåtandet med tillägget att näst sista 
meningen i 9 § har följande lydelse: "Ordföranden avgör, efter samråd 
med vice ordförande, om närvaro får ske på distans. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

 

Kommunstyrelsens ekonomiutskott 25 mars 2020 
 
§ 6 
Byggnation av ny F-9 skola Kista äng 
KS 2020/289 



 

 

 

 Tjänsteutlåtande 
Sida 4 (4)  

Anmälan av beslut i kommunfullmäktige 
och kommunstyrelsen inom nämndens 
verksamhetsområden 
 

 
Beslut 
Utbildningsnämndens ansökan för nybyggnation av skola vid 
Kista Äng, med en årshyra första året om högst 20,9 miljoner 
kronor, godkänns 
 
§ 7 
Etablering av paviljong och idrottstält vid Adolfsbergsskolan 
KS 2020/223 
 
Beslut 
Utbildningsnämndens ansökan om etablering av paviljong 
och idrottstält vid Adolfsbergsskolan, med en tillkommande 
årshyra första året om högst 13,1 miljoner kronor, godkänns. 
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§ 13
Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023 
Uppdrag i kommunfullmäktiges budget 2019
KS 2019/1543

Beslut 
1. Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023 godkänns 

enligt bilaga 2 till utlåtandet.
2. Stockholms Stadshus AB anmodas att för egen del anta samt 

att uppmana samtliga bolagsstyrelser inom koncernen att 
anta Stockholms stad säkerhetsprogram 2020-2023 enligt 
bilaga 2 till utlåtandet.

3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram kompletterande 
anvisningar till Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-
2023.

4. Tidigare beslutat program För ett tryggare och säkrare 
Stockholm – Stockholms stads trygghets- och 
säkerhetsprogram 2018-2021 (dnr 171-1309/2017) upphör 
att gälla.

Reservationer
Samtliga ledamöter för Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna förslaget.
 

Ärendet
Kommunstyrelsens utlåtande behandlas. Utlåtandet gäller 
Stockholms stads säkerhetsprogram 2020-2023.
 
I debatten yttrar sig borgarrådet Wanngård, Torun Boucher, 
borgarrådet König Jerlmyr och Lisa Palm.

 

Förslag till beslut
Borgarrådet König Jerlmyr (M) föreslår att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.
 
Borgarrådet Wanngård (S), Torun Boucher (V) och Lisa Palm 
(Fi) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 
Socialdemokraternas och Vänsterpartiets förslag till beslut i 
kommunstyrelsen.
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Beslutsordning
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.



Signerat av
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
CECILIA,BRINCK 2020-03-30
MATS,LARSSON 2020-03-30
Rana,Nasrindotter 2020-03-30
Björn,Ljung 2020-03-30
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§ 21
Distanssammanträden i Stockholms stad 
KS 2020/443

Beslut 
1. Kommunfullmäktiges ledamöter får, när särskilda skäl 

föreligger, delta i fullmäktiges sammanträden på distans. Ett 
tillägg görs i Arbetsordning för Stockholms 
kommunfullmäktige i ett nytt sista stycke i 4 § enligt vad 
som framgår av utlåtandet samt bilaga 1 till utlåtandet med 
justering att sista meningen i 4 § har följande lydelse: 
"Ordföranden avgör, efter samråd med vice ordförande, om 
närvaro får ske på distans."

2. Kommunstyrelsens ledamöter får, när särskilda skäl 
föreligger, delta i styrelsens sammanträden på distans. Ett 
tillägg görs i Reglemente för kommunstyrelsen i ett nytt 
andra stycke i 18 § i reglementet enligt vad som framgår av 
utlåtandet samt bilaga 2 till utlåtandet med justering att näst 
sista meningen i 18 § har följande lydelse: "Ordföranden 
avgör, efter samråd med vice ordförande, om närvaro får ske 
på distans."

3. Nämndernas ledamöter får, när särskilda skäl föreligger, 
delta i respektive nämnds sammanträden på distans. Ett 
tillägg görs i Reglemente med allmänna bestämmelser för 
Stockholms stads nämnder i ett nytt andra stycke i 9 § enligt 
vad som framgår av utlåtandet samt bilaga 3 till utlåtandet 
med tillägget att näst sista meningen i 9 § har följande 
lydelse: "Ordföranden avgör, efter samråd med vice 
ordförande, om närvaro får ske på distans.

4. Paragrafen justeras omedelbart.

Ärendet
Kommunstyrelsens utlåtande behandlas. Utlåtandet gäller 
distanssammanträden i Stockholms stad.

 

Beslutsordning
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.
 



Signerat av
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
CECILIA,BRINCK 2020-03-24
MATS,LARSSON 2020-03-24
Rana,Nasrindotter 2020-03-24
Björn,Ljung 2020-03-24



 
Kommunstyrelsens ekonomiutskott Protokoll nr 3/2020

2020-03-25

§ 6
Byggnation av ny F-9 skola Kista äng 
KS 2020/289

Beslut 
Utbildningsnämndens ansökan för nybyggnation av skola vid 
Kista Äng, med en årshyra första året om högst 20,9 miljoner 
kronor, godkänns.

Särskilda uttalanden
Torun Boucher (V) gör följande särskilda uttalande.
 

Bakgrunden till ärendet i ekonomiutskottet är att skolans 
organisation är ändrad från en F-6- skola till en F-9-skola 
med tre klasser i varje årskurs och totalt 900 elever, vilket 
innebär en ökning på 160 elever sedan inriktningsbeslutet. 
Det framgår tyvärr inte av ärendet om skolgården har utökats 
så att eleverna även enligt den nya organisationen får en 
tillräckligt stor skolgård. Skolgården är viktig, och det är 
viktigt att den är tillräckligt stor för att möta många olika 
behov och möjliggöra lek och rörelse. Fortsättningsvis bör 
information om skolgårdens storlek framgå vid alla beslut 
som rör ny- och ombyggnationer av skolor.

 

Ärendet
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 19 februari 
2020 behandlas.
 

Beslutsordning
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att 
ekonomiutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets förslag.
 

Handlingar i ärendet
 KS 2020/289-2 (Godkänd - R 1) KS 2020/289 

Tjänsteutlåtande - Byggnation av ny F-9 skola Kista äng
 KS 2020/289-1 Framställan från Utbildningsnämnden



Signerat av
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
Anna,Jerlmyr 2020-04-01
Karin Björnsdotter,Wanngård 2020-04-01
Maria,Leffler 2020-04-01



 
Stadsledningskontoret
Avdelningen för kvalitet och stadsutveckling

Tjänsteutlåtande
Dnr KS 2020/289

Sida 1 (3)
2020-02-19

Stadshuset
105 35 Stockholm
Växel 08-508 29 000
stockholm.se

Handläggare Till
Åsa Berglind
Telefon: 0850829258

Kommunstyrelsens ekonomiutskott

Byggnation av ny F-9 skola Kista äng

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens ekonomiutskott beslutar följande.

Utbildningsnämndens ansökan för nybyggnation av skola vid 
Kista Äng, med en årshyra första året om högst 20,9 miljoner 
kronor, godkänns.

Ärendets beredning
Ärendet har beretts av stadsledningskontorets avdelning för kvalitet 
och stadsutveckling.

Ärendet
Utbildningsnämnden har konstaterat behov av en ny grundskola i 
Kista. Bakgrunden till behovet av skolan är kommande 
bostadsbyggnation i området och därpå följande befolkningsökning. 

Byggnationen av en ny skola i Kista äng har varit föremål för 
inriktningsbeslut i kommunstyrelsens ekonomiutskott i oktober 
2017 och planerades som en F-6 skola med 740 elever. Sedan 
inriktningsbeslutet har arbetet med projektet fortgått och som en 
konsekvens av det arbetet har nämnden funnit behov av att 
effektivisera projektet. Skolans organisation är ändrad till en F-9-
skola med tre klasser i varje årskurs och totalt 900 elever. 

Förändringen i skolans organisation har inneburit att 
investeringsutgiften, som i sin helhet är hyresgrundande, bedöms till 
totalt cirka 385,2 mnkr, en ökning med 7 procent från 
inriktningsärendet. Investeringsutgiften innebär en tillkommande 
årshyra år ett för utbildningsnämnden om 20,9 mnkr, vilket 
omräknat per elev blir 25 336 kr. Även arean har ökat, med knappt 
1 000 m2, till 9 073 m2 som utslaget per elev innebär cirka 10 m2.

Skolan planeras stå klar år 2026 och kommer inte vara fullbelagd 
från start. Precis intill skolan planeras även en ny förskola, som 
också uppförs av SISAB. Nämnden ser över möjligheterna att 
samnyttja lokaler med stadsdelsnämnden vilket skulle kunna 
innebära en senareläggning av förskolans byggnation 1-2 år. Det 
uppfattas finnas tekniska utmaningar som försvårar genomförandet 
av detta. Alternativt ser nämnden tillsammans med SISAB över 



Tjänsteutlåtande
Dnr KS 2020/289

Sida 2 (3)
2020-02-19

möjligheterna att initialt använda skolbyggnaden för 
evakueringsbehov för underhållsprojekt. Nämnden kommer att följa 
genomförandet av bostadsbyggnationen och hur dess utveckling 
påverkar planering av nya skolor i området. 

Stadsledningskontorets synpunkter och förslag
Stadsledningskontoret anser att projektet med en ny grundskola för 
årskurs F-9 är ett viktigt bidrag för att uppfylla behovet av 
grundskoleplatser i området utifrån den förväntade 
befolkningsökningen och det är bra att nämnden följer 
genomförandet av bostadsplanerna och gör justeringar i framtida 
planering av skolor utifrån detta.

Kontoret finner det positivt att nämnden effektiviserat projektet 
sedan inriktningsbeslutet men vill ändå framhålla vikten av att 
kostnadsutvecklingen i projektet bevakas noggrant och att fortsatt 
effektivisering sker där det är möjligt. 

Det noteras att nämnden ser svårigheter med färdigställandetiden 
för skolan i förhållande till elevunderlaget och det är därför positivt 
att andra möjligheter att fylla skolbyggnaden utreds. Därutöver har 
nämnden noterat att utvecklingen av bostadsbyggnationen följs 
nogsamt och påverkar planeringen av nya skolor i området. 

Den hyresgenererande investeringsutgiften per elev uppgår till cirka 
428 000 kr. Detta uppfattas som högt för en helt nybyggd skola då 
fastigheten är förhållandevis plan och det behöver inte tas hänsyn 
till befintliga konstruktioner eller byggnader vid utformningen. 
Trots detta konstateras att investeringsutgiften per elev minskat med 
omkring 12 procent genom effektiviseringsåtgärderna. Den 
hyresgenererande investeringsutgiften innebär en tillkommande 
årshyra år ett om 25 336 kr per elev, vilket är högt men inte 
orimligt.  

Stadsledningskontoret föreslår mot denna bakgrund att 
kommunstyrelsens ekonomiutskott godkänner utbildningsnämndens 
ansökan för nybyggnation av skola vid Kista äng med en årshyra 
första året om högst 20,9 miljoner kronor.

Magdalena Bosson Gillis Hammar
Stadsdirektör Biträdande stadsdirektör
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Bilaga
Utbildningsnämndens beslut per den 6 februari 2020 med 
tjänsteutlåtande.
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§ 7
Etablering av paviljong och idrottstält vid 
Adolfsbergsskolan 
KS 2020/223

Beslut 
Utbildningsnämndens ansökan om etablering av paviljong 
och idrottstält vid Adolfsbergsskolan, med en tillkommande 
årshyra första året om högst 13,1 miljoner kronor, godkänns.

Ärendet
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 10 februari 2020 
behandlas.
 

Beslutsordning
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att 
ekonomiutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets förslag.

Handlingar i ärendet
 KS 2020/223-2 (Godkänd - R 2) KS 2020/223 

Tjänsteutlåtande - Etablering av paviljong och idrottstält vid 
Adolfsbergsskolan 

 KS 2020/223-1 Etablering av paviljong och idrottstält vid 
Adolfsbergsskolan

 KS 2020/223-1.1 Etablering av paviljong och idrottstält vid 
Adolfsbergsskolan

 KS 2020/223-1.2 Bilaga 1 - Budgetoffert från SISAB
 KS 2020/223-1.3 Bilaga 2 - Situationsplan
 KS 2020/223-1.4 Bilaga 3 - Skisser
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Stadshuset
105 35 Stockholm
Växel 08-508 29 000
stockholm.se

Handläggare Till
Åsa Berglind
Telefon: 0850829258

Kommunstyrelsens ekonomiutskott

Etablering av paviljong och idrottstält vid 
Adolfsbergsskolan

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens ekonomiutskott beslutar följande.

Utbildningsnämndens ansökan om etablering av paviljong och 
idrottstält vid Adolfsbergsskolan, med en tillkommande årshyra 
första året om högst 13,1 miljoner kronor, godkänns. 

Ärendets beredning
Ärendet har beretts av stadsledningskontorets avdelning för kvalitet 
och stadsutveckling.

Ärendet
Utbildningsnämnden har behov av ytterligare skolkapacitet i 
Mariehäll, i Bromma stadsdelsnämndsområde. I väntan på att 
permanent kapacitet färdigställs har utbildningsnämnden startat 
Adolfsbergsskolan som är en F-6-skola i tillfälliga skollokaler. 

Skolans lokaler räcker dock inte för att möta elevantalsutvecklingen 
och SISAB har efter beställning från utbildningsnämnden tagit fram 
ett underlag som visar på att med en paviljonguppställning kan 
skolan få en kapacitetsökning om 420 elevplatser. 
Adolfsbergsskolan får genom paviljongen en total kapacitet, med 
tidsbegränsat bygglov, för 720 elever i åk F-6. 

Paviljonguppställningen är cirka 3 300 m2 och innehåller klassrum, 
slöjdsalar, mottagningskök med matsal med mera. Idrott kommer att 
ske i ett idrottstält som också inkluderar omklädningsrum och 
duschar och uppgår till totalt 900 m2.

I inriktningsärendet byggde kalkylen på att SISAB skulle köpa 
idrottstält och paviljong och medförde en hyresgenererande 
investeringsutgift om cirka 127 mnkr. Efter synpunkter från 
kommunstyrelsens ekonomiutskott har nämnden valt att istället hyra 
in paviljong och idrottstält vilket ger en total investeringsutgift om 
35 mnkr. 
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Den tillkommande hyra år ett uppgår till cirka 13,1 mnkr. Den 
totala årshyra år ett, för samtliga Adolfsbergsskolans lokaler, blir 
cirka 20,2 mnkr och innebär en årshyra per elev på cirka 28 000 kr.

Utbildningsnämnden uppger att sanering av marken samt rivningen 
av de bostadshus som idag står på platsen kommer att bekostas av 
AB Stockholmshem, som är ägare till fastigheterna. 

I inriktningsärendet skulle paviljongen uppföras i tre våningar men 
detta har nu ändrats till två våningar och behovet och kostnaderna 
för pålning bortfaller därmed. Risk som kvarstår för projektet är 
bygglov, att det inte beviljas eller överklagas, vilket skulle medföra 
att tillgång till idrottsfunktion och skolplatser saknas utifrån att 
dessa planeras färdigställda januari 2021 respektive höstterminen 
2021. 

Stadsledningskontorets synpunkter och förslag
Stadsledningskontoret instämmer i nämndens bedömning av 
behovet för paviljonglösningen vid Adolfsbergsskolan.

Det är vidare positivt att utbildningsnämnden hörsammat 
kommunstyrelsens ekonomiutskott och beställt en paviljonglösning 
som innebär att investeringsutgiften minskat med 92 mnkr sedan 
inriktningsärendet. Hyreskostnaden per elev år ett uppgår till cirka 
28 000 kr, vilket är mycket högt, men jämförbar med 
hyreskostnaden i inriktningsärendet. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsens 
ekonomiutskott, med hänvisning till vad som anförs i 
stadsledningskontorets utlåtande, godkänner utbildningsnämndens 
ansökan om etablering av paviljong och idrottstält vid 
Adolfsbergsskolan, med en tillkommande årshyra första året om 
högst 13,1 mnkr.

Magdalena Bosson Gillis Hammar
Stadsdirektör Biträdande stadsdirektör

Bilaga
Utbildningsnämndens beslut per den 6 februari 2020 med 
tjänsteutlåtande.
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